



Distr.: General 10 July 2020 Chinese Original: English

## **人权理事会** 第四十四届会议 2020年6月30日至7月17日 议程项目4 需要理事会注意的人权状况

## 2020年6月30日亚美尼亚常驻联合国日内瓦办事处代表团 致联合国人权事务高级专员办事处的普通照会

亚美尼亚共和国常驻联合国日内瓦办事处和日内瓦其他国际组织代表团向联 合国人权事务高级专员办事处致意,并谨随函转交亚美尼亚共和国外交部发言人 就三边停火协议二十六周年发表的评论(见附件)。

亚美尼亚常驻代表团谨请高级专员办事处在议程项目 4 下将本普通照会及其 附件\* 作为人权理事会第四十四届会议的文件分发。

\* 附件不译, 原文照发。

GE.20-09266 (C) 130720 050820



Annex to the note verbale dated 30 June 2020 from the Permanent Mission of Armenia to the United Nations Office at Geneva addressed to the Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights

## Comment by the MFA Spokesperson dated 12 May 2020 on 26th anniversary of trilateral ceasefire agreement

Today marks the 26 anniversary of the ceasefire agreement concluded by Artsakh (Nagorno-Karabakh), Azerbaijan and Armenia, which brought to the end the military aggression of Azerbaijan against the people of Nagorno-Karabakh. The strict adherence to this agreement, which does not have time limitation, and strengthening of the ceasefire regime, including through the implementation of the agreements reached with the mediation of the OSCE Minsk Group Co-chairmanship, has been an important part of the NK peace process.

The resort to force and threats of war by Azerbaijan coupled with its uncompromising stance in negotiations have been major impediment for the peaceful resolution of the Nagorno-Karabakh conflict.